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Svenska skolcentrumin henkilökunta teki aloitteen ja otti yhteyttä kun ta tek-
nii kan jaostoon keskustellakseen koulupihan liikennejärjestelyiden mah dol-
li ses ta uudelleenjärjestämisestä. Koulupiha koetaan turvattomaksi ja se ei
hou kut te le oppilaita ja opiskelijoita ulkoiluun eikä arkiliikuntaan välituntien
ai ka na. Kuntatekniikan jaosto aloitti työt marraskuussa 2019 ja on kar toit ta-
nut liikennettä sekä oppilaiden saattamista kouluun. Tulokset ja pää tel mät
on esitetty oheisessa selvityksessä (oheismateriaali).

Ruotsinkielinen opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunta käsitteli asiaa
14.5.2020 (§ 22) ja pyysi lausunnon kulttuurivaliokunnalta, nuo ri so va lio kun-
nal ta, nuorisovaltuustolta ja kuvataidekoululta.

Koulupihaa käyttävät Hagelstamska skolan, Gymnasiet Grankulla sams ko-
la ja kulttuuripalvelut, jotka järjestävät tapahtumia Uudessa Paviljongissa
se kä Nuorisotalon, DigiLabin ja kuvataidekoulun käyttäjät. Käyttäjillä on eri-
lai sia intressejä pihan käyttöön ja erityisesti pysäköintiin liittyen.

Selvityksessä tuodaan esiin ratkaisu, jossa oppilaiden autokyyditys kou lu pi-
hal le kielletään. Sen sijaan saattoliikenne ohjataan nuorisotalon park ki paik-
ko jen kautta. Lisäksi ehdotetaan, että koulupiha suunnitellaan siten, et tä
oppilaiden mahdollisuus ulkoiluun priorisoidaan autojen pysäköinnin edel le.
Ehdotuksessa parkkipaikkojen määrää vähennetään yhdeksällä, ja py sä-
köin ti siirtyy jonkin verran kauemmas itse koulurakennuksesta. Pyö rä py sä-
köin tiä uudistetaan ja muutetaan siten, että sen käytöstä tulee su ju vam-
paa. Näiden muutosehdotusten kustannukset ovat tarveselvityksen mu-
kaan noin 200 000 euroa. Kuntatekniikka on pyytänyt, että käyttäjät vie vät
asiaa eteenpäin.

Kouluille muutos toisi sen, että koulupihasta tulisi houkuttelevampi ul koi-
luun. Lisäksi muutos edistäisi pyörien käyttöä kulkuvälineenä. Toi men pi teet
tukisivat siten Kauniaisten tiekarttaa kohti hiilineutraalia kaupunkia vuo teen
2035 mennessä sekä kaupungin strategista tavoitetta vihreästä kä ve ly kau-
pun gis ta. Pysäköintijärjestelyt eivät muuta merkittävästi pääsyä park ki pai-
koil le, ja mikäli ne koulupihalla rajoittuvat henkilöstön pysäköintiin, lii ken ne
voidaan minimoida päiväsaikaan, mikä lisää liikenneturvallisuutta.

Koripallokentän siirtäminen lähemmäs koulurakennusta voi myös auttaa
vä hen tä mään lähialueen asukkaita häiritsevää melua ilta-aikaan.

Ruotsinkielinen opetus- ja varhaiskasvatusvaliokunta keskusteli ko kouk-
ses saan 14.5. tarpeesta yhdistää koulupihan suunnittelu nuorisotalon jat-
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ko suun nit te lun kanssa.

Kulttuurivaliokunnan lausunto

Seuraavat asiat on syytä huomioida sunnittelussa:

- invapysäköinti sekä saavutettavuus Uuden Paviljongin käyttäjille,
- sisäänkäynnin läheisyydessä olevien pysäköintipaikkojen riittävyys Uu-

den Pa vil jon gin asiakkaille tapahtumien aikana,
- pysäköintipaikkojen riittävyys nuorisotalon henkilökunnalle,
- tavaratoimitusten mahdollistaminen molemmille oville kuorma- ja pa ket-

ti au toil la myös tulevaisuudessa.

Oheismateriaali: Svenska skolcentrets skolgård - behovsutredning

Sivistystoimenjohtaja:
Valiokunta antaa yllä olevan lausunnon ruotsinkieliselle opetus- ja var hais-
kas va tus va lio kun nal le.

..........

Puheenjohtaja Hammarberg ehdotti jäsen Mollgrenin kannattamana seu-
raa vaa lisäystä lausuntoon:

- pihamuutoksen huomioiminen nuorisotalon investointihanketta suun ni-
tel les sa.

Valiokunta oli yksimielinen lisäyksestä.

Päätös:
Valiokunta antaa seuraavan lausunnon ruotsinkieliselle opetus- ja var hais-
kas va tus va lio kun nal le:

Kulttuurivaliokunnan lausunto

Seuraavat asiat on syytä huomioida sunnittelussa:

- invapysäköinti sekä saavutettavuus Uuden Paviljongin käyttäjille,
- sisäänkäynnin läheisyydessä olevien pysäköintipaikkojen riittävyys Uu-

den Pa vil jon gin asiakkaille tapahtumien aikana,
- pysäköintipaikkojen riittävyys nuorisotalon henkilökunnalle,
- tavaratoimitusten mahdollistaminen molemmille oville kuorma- ja pa ket-

ti au toil la myös tulevaisuudessa,
- pihamuutoksen huomioiminen nuorisotalon investointihanketta suun ni-

tel les sa.


